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FORE9ER IS NO: .05

KING H28NDEK3INK28
:HITE TOTEM OF LIGHT

WhLWe TRWeP Rf LLghW is a monXmental scXlptXre designed to resonate Zith
the timeless landscape of the Gi]a PlateaX. Standing tall and crafted
e[clXsiYel\ for the shoZ, the tZo-part ceramic totem is rendered in a
stark Zhite and gold palette. Its imposing Yertical form and spiritXal aXra
inYite contemplation on heritage and the rh\thms of life. Its sXrface bears
handcrafted motifs inspired b\ natXral defence s\stems ŋ organic
patterns s\mboli]ing beaXt\, protection, and resilience. DraZing from
Beninese VodXn altars, Zhere ritXal offerings form sacred, la\ered
te[tXres, King merges meticXloXs craftsmanship Zith the spontaneit\ of
natXral materials, creating a tactile, meditatiYe presence. As metaphor,
WhLWe TRWeP Rf LLghW safegXards cXltXral memor\ Zhile fostering dialogXe
betZeen African spiritXalit\ and Japanese Shintoism, both Yenerating
natXre and sacred c\cles. Installed at Gi]a, it bridges past and present,
tradition and transformation, inYiting contemplation on continXit\,
connection, and the endXring resonance of spirit in form. 
A SURMecW VSRQVRUed b\ A GOOD SPACEŖ VWXdLR + cUeaWLYe KXb.

The ÙealiĀaäiËn Ëf ähiÝ ÝcélÖäéÙe õaÝ made ÖËÝÝible ähankÝ äË ähe geneÙËéÝ ÝéÖÖËÙä Ëf mû ÖaäÙËnÝƥ 
HƣRƣHƣ FranĀƤ Déke of Baôaria
Mrƣ Landrû De Chacés
Mrƣ Idelphonse Affogbolo

Wiäh heaÙäfelä gÙaäiäéde äË mû ÖaÙenäÝƤ Mrsƣ Jélie Pierrette Adoõoé and Mrƣ Parfait Comlan
HoéndekpinkoéƤ for their énõaiôering loôeƤ géidanceƤ and encoéragementƣ 
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ȗش̥رɔع برťاɑʇ اس̥تɖدȗɔ ɖʇرƨز إبداʅť "أȳ جɖد س̥بʆس"

ɑ̥ʇɖ̥اط عضȖȠأ - ɑʆعʆالدف̥اع الطب ɑȖظȠأ Ȟ̥ȗ ɏحاɖس̥تȗ ɑʇɔدʇ ̥ل زخارفȖحʇ ȵس̥طح
ترȗز إӥ الجȖ̥ال ɔالحȖاɔ ɑʇالȖرȗ .ɑȠɔس̥تɖحȗ Ȟ̥ȗ ɻذابح الفɖ̥دȜɔ البɑʆȟʆȟֿ حʆث

تؐتؐؐش̥كؒكؒلؒ القرابȞʆ الطقسȠ ɑʆ̥سʆ̥،ج،ج،ا 
 ɑʇɖع عفȗ ɑ̥قʆالدق ɑʆ̥ج الحرفȟʆج كȗدʇ ֿتع̥دد الطبق̥اتȗ ̥ا س، ȗقد،س،

 ʅȖحʇ ֿɏا. كاس̥تعار،ʆ،ʆ،لȗتأɔ ̥ا س، ر،ر،ا ȗلɖȖ،س، ،ɖخل̥ق حضʆل ֿɑ̥ʆعʆاد الطبɖ̥Ȗال
 ɑʆȠحاɔالر Ȟ̥ʆار بɖعزز الحʇɔ ֿɑ̥ʆالثقاف ɏر" الذاكرɖ̥ȟال Ȟȗ ̥ضʆط̥م أبɖط"

ا͜͜فرʇقɔ ɑ̥ʆالشȟ̥تɑʇɖ الʆاباɔ ֿɑ̥ʆȠكȖȷ͙͛ا ʆؐؐʇ฀بؒجج̥ؒؒل الطبʆعɔ ɑالدɔرات 
الȖقدس฀ .ɑ̥ببʅ̥ȟؐؐ فʅ̥ الجʆزʇ ֿɏربط بȞ̥ʆ الȖاضɔ ʅالحاض̥رֿ ɔالتقالʆد 

ɔالتحɖ̥لֿ ʇɔدعɖ̥ إӥ التأȗل فʅ ا͙͙س̥تȖرارɔ ɑʇالتɖاص̥لֿ ɔتȟاغم الرɔح 
الداʌم فʅ الش̥كل.

"طɖط̥م أبʆ̥ض Ȟȗ الɖ̥ȟر"ֿ ȟȗ ɖȷحɖتɑ̥ ضخ฀ ɑȖصؐصȖȖ̥ؐت لتتȟاغم ȗع الȖشȶ̥د
̥ا لȶ̥ذا ص، الخال̥د لȶضبɑ̥ الجʆزʇ .ɏق̥ف ȷذا الطɖطم الخزفʅ الش̥اȗخֿ الȖصɖ̥ȟع خصʆ،ص،

ȵا بش̥كل،ʆ،ʆ الȖعرضֿ بجزȵ̥ʆʌ الȖطلȞ̥ʆؒʆؒʆؒ باللȞʆȠɖ ا͜͜بʆض ɔالذȷبʅ̥ الصارخȞ̥ʆֿ داع،
.ɏاʆقاعات الحʇإɔ الت̥راث ʅل فȗالتأ ɻ̥إل ֿɑʆحɔالر ȵالتȷɔ ̥بʆȶȖال ʃدɖ̥Ȗالع

ɖكȟʆكبʇدȠɖȷ ̥غȟʆك
طɖط̥م أبʆض Ȟȗ الɖȟر

سʆر ا ʆȗك
)֘֘֜ )ارتفاع( í 1֘֘ سȕ̥ )قطر

2֘2�
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تحقؖق إنجاز هذا العمل النحتي بفضل الدعم السخي من رعاتيֱ
 صاحب السمو الملكي فرانزֿ دوق بافاريا

 السيد ͙ندري دو شاكس
 السيد إدلفونس آفوغبلو

مع خالص ا͙متنان لوالديֿؖ السيدة جولي بيريت أدووي والسيد بارفيه كوم͛ن هوندكبينكوֿ عӦ حبؒهما الذي ͙ يتزعزعֿ
وتوجيههماֿ وتشجيعهما المستمر
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King Houndekpinkou

ceramic artist who has emerged as a compelling voice within the contemporary 

art landscape. A childhood fascination with Japanese culture led to a pivotal 

His apprenticeship with potters in the historic Bizen, particularly with Toshiaki 

of his Beninese heritage. This revelation, centred around the transcendental 

relationship between humanity and nature, propelled his decision to dedicate 

himself entirely to ceramics. This commitment found further expression in his 

Terres Jumelles Twin Soils

dialogue between Benin and Japan through the shared medium of clay.

King’s work is a testament to this unique cross-cultural dialogue. He masterfully 

deeply respectful of tradition, and resolutely contemporary in their execution. His 

sculptural pieces, often assembled from multiple forms and bearing rich, visceral 

textures, represent an accumulation of history and narrative. As a member of the 

International Academy of Ceramics, his work's critical acclaim is evidenced by 

the Boca Raton Museum of Art, positioning him within a lineage of artists who 

challenge conventional notions of beauty and form through the transformative 

power of clay.
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كينــغ هونديكبينكــو، ولــد عام ١٩٨٧، فــي مونتروي بفرنســا، وهو فنان خزف 

فرنســي/ بنينــي، وقد بــرز كصوت مؤثر في المشــهد الفنــي المعاصر. دفعه 

شــغفه بالثقافــة اليابانيــة فــي طفولته إلــى رحلة بالغــة اSهمية عام ٢٠١٢، حيث 

اكتشــف تقاليــد صناعــة الفخــار اليابانية اSصيلــة والموروثة. شــكلت فترة تدريبه 

مــع الخزافيــن فــي بيزن التاريخية، ولا ســيما مع توشــياكي شــيبوتا، نقطة تحول، 

فقــد وجد صــدى كبير بين ممارســات مرشــديه اليابانييــن المتأثرة بالشــنتو، وتقاليد 

الفــودو الروحانيــة الخاصــة بتراثــه البنيني. دفعه هذا الكشــف، الــذي يتمحور حول 

العلاقــة الملتبســة مــا بين اrنســانية والطبيعة، إلى قــرار تكريس نفســه بالكامل 

لفــن الخــزف. ظهــرت نتيجة ذلك القرار الذي التزم به بشــكل أوضــح في مبادرته 

لعــام ٢٠١٦، تيريــس جوملــز (أرواح توأم)، وهو عبــارة عن برنامــج ثقافي مصمم 

لتعزيــز الحــوار بيــن بنين واليابان من خلال الوســيط المشــترك المتمثــل في الفخار.

يعتبــر عمــل كينــغ خير شــاهد على هذا الحوار الفريــد والعابــر للثقافات، فهو 

يجتــاز ببراعــة الحــدود المســامية الفاصلة بين الحِــرف والفنــون الجميلة، مُبدعًا 

أعمــالًا تحتــرم التقاليــد احترامًــا عميقًا ومعاصرة بشــكل صارم فــي تنفيذها. تُمثل 

أعمالــه النحتيــة، التــي غالبًا ما تُجمع من أشــكال متعــددة، وتتميز بنســيج غنيّ 

وعميــق، تراكمًــا للتاريخ والســردية. وتظهر اrشــادة النقديــة بأعماله من خلال 

عرضهــا فــي معــارض مهمــة، بصفته عضوًا فــي اSكاديمية الدوليــة للخزف، مثل 

فعاليــة تكريــم جــورج أور عام ٢٠١٧ فــي متحف بوكا راتــون للفنون، ممــا يضع كينج 

ضمــن سلالــة مــن الفنانين الذين يتحــدون المفاهيــم التقليدية للجمال والشــكل 

مــن خلال القدرة التحوليــة للفخار.
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